
jednak tak bezproblemowa jak-
by mogło się to wydawać. Pod-
czas konsultacji zbyt mało mówi 
się o tym, jak bardzo zabrzań-
ska część powiązana jest z tym, 
co dzieje się w Gliwicach. 
- Bardzo poważnie obawiamy 
się o dalsze losy DTŚ – mówi 
Kurbiel. 
- Obecnie, Drogowa Trasa Śred-
nicowa, jako jedna z nielicznych 
w Polsce ma zapewnione finan-
sowanie - jest kredyt z EBI, są 
pieniądze UE i z budżetu pań-
stwa. Trzeba to wykorzystać. 
Tymczasem w Gliwicach inwe-
stycja jest blokowana przez 
protesty grupki mieszkańców. 
Dalsza zwłoka w realizacji spo-
woduje, że te środki przepadną 
a z nimi cała inwestycja.   

Zabrze nie chce czekać z reali-
zacją kolejnych odcinków. Goto-
wy jest już projekt dla wariantu 
1A. 
Jedynym problemem jest doko-
nane niedawno przez ekologów 
odkrycie w rozlewisku potoku 

jest niezbyt du¿e – to jednak w 
ankiecie internetowej zabrzanie 
wypowiadaj¹ siê chêtnie. Zde-
cydowanie popieraj¹ realizacjê 
DTŒ w wariancie 1 A. 

Jak zauważa Adam Kurbiel, 
zastępca prezydenta miasta, 
realizacja DTŚ w Zabrzu nie jest 
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Niestety, protesty wokó³ gliwic-
kiego przebiegu DTŒ w bez- 
poœredni sposób przek³adaj¹ 
siê na tempo realizacji w Za-
brzu i stanowi¹ zagro¿enie dla 
ca³ej inwestycji. 

Budowa licz¹cego 4,8 km od-
cinka do centrum Zabrza (wêze³ 
de Gaulle‘a) rozpoczê³a siê 
jesieni¹ ubieg³ego roku. Ma on 
byæ  gotowy do wiosny 2011 r.  
W kolejce czekaj¹ ju¿ nastêpne 
fragmenty DTŒ – projekt jest go-

towy, pieni¹dze zabezpieczone. 

Zabrze nie ma takich proble-
mów jak Gliwice. Mieszkañcy 
chc¹ szybkiego po³¹czenia z 
miastami aglomeracji œl¹skiej. 
Jednak zgodnie z unijnymi 
przepisami, równie¿ w przy-
padku zabrzañskich odcinków 
obowi¹zuje  wariantowanie  tra-
sy. Konsultacje w sprawie DTŒ 
maj¹ jednak zdecydowanie 
inny – spokojny  charakter. 
Choæ zainteresowanie nimi                  

Ma³gorzata Mañka-
-Szulik, prezydent 
Zabrza. 

- Bior¹c pod uwagê iloœæ 
realizowanych w Zabrzu 
inwestycji,  to miasto 
jest jednym wielkim pla-
cem budowy. Trwa mo-
dernizacja gospodarki 
wodno- œciekowej – jed-
nego z najwiêkszych w 
Polsce, pod wzglêdem 
zaanga¿owania œrodków 
unijnych, projektów 
o wartoœci 830 mln 
z³otych. Drogowa Tra-
sa Œrednicowa jest 
kolejn¹ niezwykle wa¿n¹ 
z punktu widzenia mia-
sta inwestycj¹. Bardzo 
zale¿y nam na tym, 
aby inwestycjê szybko 
doprowadziæ do koñca, 
gdy¿ ma ona niebagatel-
ne znaczenie dla uk³adu 
komunikacyjnego mia-
sta.  

Zabrze chce DTŚ

Zabrze chce jak najszybciej zbudowaæ 
Drogow¹ Trasê Œrednicow¹. Nie chcemy 
straciæ pieniêdzy, które zosta³y pozyska-
ne na tê inwestycjê – podkreœlaj¹ w³adze 
samorz¹dowe. 

bielszowickiego lasów łęgo-
wych. To zjawisko przyrodnicze 
prawnie chronione.   

Z tego względu konieczna jest 
korekta przewidzianego w tym 
miejscu zjazdu.  W przypadku 
wydania decyzji środowiskowej 
dla tego poprawionego warian-
tu przerwa w realizacji DTŚ 
potrwałaby około roku. Pozwo-
liłoby to na utrzymanie źródeł 
finansowania. 

Natomiast przyjêcie wariantu 
1 B mo¿e wi¹zaæ siê z zanie-
chaniem dalszej realizacji in-
westycji. Wariant ten jest obec-
nie tylko na etapie koncepcji. 
Wszystkie procedury, takie jak 
og³oszenie przetargu na wyko-
nanie dokumentacji, projektu 
itp. zajê³yby 3-4 lata. Pieni¹dze 
z ca³¹ pewnoœci¹ nie bêd¹ 
czeka³y tak d³ugo. Dodatkowym 
mankamentem tej wersji jest 
likwidacjê wêz³a na granicy Za-
brza i Gliwic, który ma kapitalne 
znaczenie dla  „odkorkowania” 
Zabrza. 

- Nie rozumiem protestów w 
Gliwicach. Dla nas jedynym 
rozwi¹zaniem, które pozwoli 
na dokoñczenie tej inwestycji 
jest uzyskanie w Zabrzu decy-
zji œrodowiskowej dla wariantu 
1A  i dla odcinka w Gliwicach. 
Je¿eli oby³oby siê bez prote-
stów to bardzo szybko mo¿na 
przygotowaæ  wtedy do prze-
targu odcinki zabrzañskie Z3 i 
Z4. Pozwoli³oby to na urucho-
mienie Ÿróde³ finansowania. W 
tym czasie móg³by rozpocz¹æ 
siê proces projektowania odcin-
ka gliwickiego – mówi Kurbiel. 
Je¿eli nie uda siê tego osi¹gn¹æ 
to mo¿emy o DTŒ zapomnieæ 
na 10-15 lat – dodaje.  (bo)


